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LEDEČÁK OPĚT VYCHÁZÍ!
Poslední číslo Ledečáka vyšlo před
rokem. Úbytek času a pracovních sil by
se podepsal na kvalitě, a tak byla zvolena
publikační dovolená. Nyní je zpět! V plné
síle a s ambicí být ještě lepší. S jemně
odlišnou podobou a místo čtvrtletníku je
občasníkem. 
Změna pravidelnosti vycházení proto, že
Ledečák vyjde vždy, když to bude třeba.
A třeba více, než čtyřikrát do roka. 
Chceme Ledečáky rozhýbat, aby se 
o svou obec zajímali, proto se budeme
snažit o vydávání Ledečáka v předstihu
zasedání zastupitelstva a uvedeme v něm
ve stručnosti, o čem se bude jednat, aby
nikomu nic neuniklo.
Chceme, abyste zde nalezli aktuality,
potřebné informace či zajímavosti. Tedy
stejně jako dřív, nově s podporou
obecního úřadu. 
Chceme, aby se Ledečák líbil a budeme
rádi, pokud nám dáte zpětnou vazbu
nebo nám pomůžete (třeba jen občas) 
s přispíváním.

J.M.

SLOVO STAROSTY
Vážení a milí Ledečáci, čtenáři Ledečáka,
tyto řádky, které píši v adventní době,
jsou mé první v Ledečáku a současně
první, coby starosty našich Ledec. 
Doba adventu a vánočních svátků má
své kouzlo a všichni si přejeme tuto dobu
prožít v pohodě, klidu, chceme být se
svými nejbližšími a společně se těšit na
Štědrý den.
Konec roku se nese v duchu bilancování.
Pro mě osobně a nové zastupitele ale
konec letošního roku znamená nový
začátek. Věřím, že na konci příštího roku
bude naše bilancování pozitivní, bude za
námi vidět kus odvedené práce a
budeme vzpomínat na společně
pořádané události. Přál bych si, abyste
vy, Ledečáci, byli s naším působením ve
vedení obce spokojeni. 
Pokud budete mít nápad na zlepšení
života v obci nebo se budete chtít podílet
na pořádání událostí, dveře našeho úřadu
jsou vám otevřené, těšíme se na vás.
Závěrem vám přeji klidné a radostné
prožití vánočních svátků v rodinném
kruhu a s vašimi nejbližšími. Do nového
roku přeji hlavně hodně zdraví, klidu,
radosti a úspěchů. Ať se každému z vás
splní alespoň jedno vaše přání. 

Patrik Tichava, starosta

DÁMSKÝ KONDIČNÍ KLUB
Už pár let se v Ledcích schází parta
„holek“ ke cvičení. Cvičily jsme na
zahradě, v muzeu, na hřišti, chodily na
procházky. Ani karanténa nezpřetrhala
naši snahu se aspoň občas trochu hýbat.
Lekce jsme si přizpůsobovaly našim
aktuálním potřebám  (tu jednou bolela
záda, jindy koleno…). Na závěr roku jsme
chodily opékat buřty. Ani nevím jak se
stalo, že máme víc fotek, jak se „cpeme“,
než ze cvičení.
Nyní se naskytla, po dohodě s vedením
obce, možnost cvičit na obecním úřadě.
Dámy, které jste o nás nevěděly, nebo
nenašly odvahu, přijďte mezi nás. Nejsme
uzavřená komunita, jsme dobrá parta
holek se smyslem pro legraci. Cvičení
nám přináší lepší kondici, náladu (no a to
opékání buřtů).
Dámský kondiční klub v novém čase a
prostorách, každý pátek od 17 hodin na
Obecním úřadě, začínáme 6. 1. 2023!

M.Ž.

ZA SPORTOVNÍ TÝM
Rádi bychom nejen v rámci zlepšení společenského života v obci
(obezity mezi dospělými, ale bohužel i dětmi narůstá) uspořádali
během následujícího roku několik sportovních událostí. 
Jsou zahrnuty v celoročním kulturně sportovním kalendáři. 
Jedná se zatím o vlaštovky, které umožňuje vybavení místního
hřiště a vznikající, zatím malý, realizační tým. Budeme proto rádi
za veškeré konstruktivní připomínky a samozřejmě ještě radši 
za další pomocnou ruku či spontánní aktivitu. 
(například rybářské závody M. Buranta, cvičení Míši Žákové,
bubínky Zdeňka Pece). Kontaktní mail ke sportu je uveden na
webových stránkách obce. První výbornou zprávou je, že by se
mohl po velmi laskavé domluvě s panem ředitelem dětského
domova Romanem Pejšou zpravidelnit přístup na hřiště dětského
domova. Dosavadní osobní zamluvení hřiště za symbolický
poplatek samozřejmě nadále platí.
Tak sportu zdar!

  O.P.

NOVÉ INTERNETOVÉ STRÁNKY
OBCE
Pracujeme na nové podobě
obecních webových stránek.
Chceme, aby na nich Ledečáci
nalezli více informací, užitečných
formulářů a aby viděli do kuchyně
zastupitelů.
Doba jde kupředu, chceme být obcí
moderní, a proto nesmíme zaspat
ani v tomto případě. 
Stránky projdou optimalizací a
budou splňovat zákonné podmínky,
které je třeba. 
Aktuálně jednáme s dodavateli. 
A věříme, že v novém kabátě a s
novými funkcemi se budou líbit

P.T.

REVITALIZACE LÁZEŇSKÉHO AREÁLU
Alej
Letitá alej sousedící se Šternberským potokem, přibližně v
délce hřiště pod vilami, je podle posudku ve špatném
stavu, u většiny stromů hrozí spad větví. Před mnoha lety
byla zpracována studie a nyní nás čeká kácení. Škoda
každého stromu, který jde k zemi. Proto vysázíme alej
novou. Na stejném místě a z odolnějších dřevin. Aktuálně
zvažujeme, co s tak velkým objemem dřeva. V nejbližší
době budeme informovat, kdy bude kácení probíhat a co s
pokáceným dřevem.

Jezírko před pramenem dr. Prokše
Úroveň bahna v jezírku stoupla a jezírko už nevypadá tak
vzhledně, jako dříve. Chceme se proto pustit do práce a
bahno dát pryč. Vzhledem k tomu, že máme novou
techniku, dokupujeme příslušenství a máme zručného
pana Krupičku, věříme, že se nám povede trochu
zkultivovat i okolí jezírka, jeho hráze. Aktuálně zjišťujeme
možnosti dotačních titulů, do prací bychom se chtěli pustit
v roce 2023, tak nám držte palce.

P.T.

NOVÉ SOCIÁLNÍ SÍTĚ
Chceme oslovit co možná nejvíce
Ledečáků, proto nezůstáváme u listinné
podoby, ale budeme i na sociálních sítích.
Minulé vedení obce bohužel odmítlo
předat oficiální stránky obce na
Facebooku, proto jsme byli nuceni vytvořit
nové. Odkaz na ně naleznete nyní na
stránkách obce. Jdeme dál, máme i
instagram, kam budeme přidávat dění
obce a budeme rádi, pokud se do plnění
obsahu zapojíte i vy a třeba nám občas
pošlete nějakou tu momentku z Ledec! 

O.P.

NEBOJTE SE ÚŘADU, 
ANEB JSME TU I PRO DĚTI !
Dne 5. ledna 2022 od 17 hod se v
prostorách obecního úřadu uskuteční
setkání zástupců obce a ledecké mladší
generace. Srdečně zveme všechny děti 
i náctileté. Provedeme je prostory
úřadu, představíme se. Chtěli bychom,
aby naši mladí věděli, že úřadujeme 
i pro ně. Na závěr bude vyhlášena
fotosoutěž pro děti a mládež, 
o podmínkách soutěže blíže na setkání.
Přijďte, zajímáte nás.

M.Ž.
KULTURA V LEDCÍCH
Milí ledečtí spoluobčané, blíží se konec roku a s ním pro mnohé z nás nekrásnější
svátky. Dovolte mi, abych Vás při této příležitosti krátce seznámila s programem,
který kulturní a společenská komise připravila pro období adventu, 
a jaké jsou plány pro následující měsíce. 
Vzhledem k tomu, že od voleb a ustavující schůze nového zastupitelstva uběhlo jen
pár týdnů, bylo plánování a příprava celoročního programu akcí jak kulturních a
společenských, tak i sportovních, náročná. Doufáme proto, že si z připravovaných
akcí vybere každý dle svého vkusu a zaměření. Těšíme se na společné aktivity s
dětmi, na setkání dříve narozených i na setkávání a tvoření maminek, babiček 
a dětí a nebo sportovní aktivity celé rodiny. Budeme mít příležitost si společně
zazpívat, zasmát, něco ochutnat. Budeme obdivovat a nakupovat rostliny,
navštívíme divadlo. Na řadu přijde kostýmový průvod a v neposlední řadě i pracovní
oděv a pytle na odpadky. Těšíme se a doufáme, že se na všech akcích budeme
setkávat v hojné míře, v pohodě a že spolu budeme trávit čas rádi.
Dovoluji si Vás všechny pozvat dne 20. 12. 2022 v 18.00 hodin se setkání v kapli na
návsi na předvánoční koncert. V lednu se uvidíme na setkání dříve narozených, v
únoru na tradičním dětském karnevalu, v březnu budeme péct a ochutnávat sladké
dezerty. 1. dubna se zapojíme do celorepublikové akce „Ukliď si svou obec“. Jste
srdečně zváni na všechny uvedené akce a uvítáme do komise ty z Vás, kteří chtějí
aktivně pomoci s organizací. Nápady, podněty a diskuzi vítáme. O všech
připravovaných akcích budeme aktuálně informovat.

K.Š.

KALENDÁŘ AKCÍ 2023

LEDEN    SETKÁNÍ DŘÍVE NAROZENÝCH

ÚNOR 18.02.2023 KARNEVAL

BŘEZEN  
SOUTĚŽ  "STAROSTENSKÝ LEDECKÝ
KOLÁČ"

DUBEN

01.04.2022 UKLIĎME ČESKO 

02.04.2023 VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ 

30.04.2023 ČARODĚJNICKÝ ORIENTAČNÍ BĚH

30.04.2023
ČARODĚJNICE - SOUTĚŽ O NEJLEPŠÍ
MASKU

KVĚTEN
  RYBÁŘSKÉ ZÁVODY 

27.05.2023 MÁJE   

ČERVEN

03.06.2023 DEN DĚTÍ + SOUSEDSKÉ POSEZENÍ 

 
SPORTOVNÍ AKCE V RÁMCI DĚTSKÉHO
DNE 

SRPEN

  LETNÍ KINO

26.08.2023 TURNAJ NOHEJBAL DVOJIC

 
ZAVÍRÁK PRÁZDNIN - HUDEBNÍ
FESTIVAL

ZAŘÍ

16.09.2023 UKLIĎME ČESKO - CELOREPUBLIKOVÝ

  ZAHRADA ČECH LITOMĚŘICE 

  PODZIMNÍ VÝSTAVA - CO DŮM DAL

  VÝSTAVA PRO ZAHRADNÍKY

ŘÍJEN

28.10.2023 HALLOWEN - TVOŘENÍ DEKORACÍ

28.10.2023 BĚH REPUBLIKY

31.10.2023 PRŮVOD MASEK 

LISTOPAD   VÁNOČNÍ TVOŘENÍ 

PROSINEC 
03.12.2023 MIKULÁŠSKÁ + ROZSVÍCENÍ STROMU

  SETKÁNÍ V KAPLI 
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PARKUJEME, KDE MŮŽEME, ALE I TAM, KDE
NEMŮŽEME
Milí motoristé, všichni dobře víme, kde můžeme a
nemůžeme parkovat, jinak by jsme ani nedostali
řidičský průkaz.
Věřím, že většina z nás se snaží parkovat tak, aby
nikoho neomezovala. V některých případech se to
však z různých důvodů nedaří, a proto parkujeme
na chodnících.
Víme, že na chodnících parkovat nemáme, auto
patří na silnici, chodci na chodník - jak
jednoduché.
Takže když najedeme na chodník, dopouštíme se
přestupku a navíc můžeme ohrozit na zdraví, vaši
babičku, nebo tetu o holích, děti vracející se ze
školy, ale i maminku s kočárkem, která se do
zbývajícího prostoru prostě nevejde, nemluvě o
tom, že chodník obec opravila z peněz nás všech
a my jej parkováním ničíme.
Všichni musí sejít z vysokého obrubníku obejít tu
naši káru, aby mohli pokračovat v cestě ke svému
cíli.
Všichni jsou v tu chvíli ohroženi, troufám si říct, 
že i na životě, a to přece nechceme.
Pojďme se tedy domluvit, že parkovat 
na chodnících nebudeme.
Vím, zní to jednoduše a jistě se najde mnoho
důvodů, proč to zrovna u nás jinak nejde, ale
zkusme to.
Již brzy na toto téma otevřeme v naší obci diskuzi,
budeme tento problém řešit s dopravními
odborníky, ptát se občanů na jejich důvody, proč
to zrovna u nich jinak nejde.
Budeme však potřebovat i spolupráci s majiteli
pozemků, pokud jsou chodníky na jejich
pozemcích, vyřešit majetkové vztahy. Zájmem nás
všech je přece mít bezpečný prostor pro žití 
v našich krásných Ledcích.
PS: Pokud policista zjistí, že parkujete na
chodníku, nehledá žádný důvod vašeho parkování.
Je to neoprávněné a auto na chodník nepatří. Je
přitom jedno, jestli na něm stojí z půlky nebo celé.
Majitel tohoto vozidla za takové chování dostává
okamžitě pokutu. Ta může být různě vysoká podle
toho, jak uváží policista.

P.T.

PROGRAM ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Zasedání se blíží, chtěli bychom vám přiblížit, o čem budeme jednat. Dne 15. prosince od 18 hodin na
Obecním úřadě zasedne zastupitelstvo a bude jednat poté, co proběhnou zprávy z výborů, o novém
jednacím řádě, který bude upravovat formu jednání. Na pořadu je rozpočet pro rok 2023 
a střednědobý výhled na 2024-2025. Dojde k jednání o dvou vyhláškách, kde dojde k aktualizaci
částky, a to o vyhlášce o stanovení obecního systému odpadového hospodářství a dále o místním
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Dalším bodem je zpráva starosty o tom,
co se dělo od posledního zasedání zastupitelstva. Bude informovat o prohlídce v muzeu, kde byli
přítomni všichni zastupitelé a budovu prošly od sklepa po půdu. Dále budou přítomní zpraveni 
o kolaudaci zatím poslední etapy chodníků „od zatáčky ke kurtům“ a o zřízení kulturní a sportovní
komise a jejích členech. A dále půjde o výhled na rok 2023, kdy bude na programu zadání studie
využitelnosti budovy školy a přilehlých pozemků, vyčíslení nákladů; projektové práce chodníky na
hlavní silnici od obecního úřadu k domu č.p. 115; zjištění možných úspor obcí provozovaných budov,
veřejné osvětlení, vytápění, následná realizace, zjištění možností dotace na realizaci záměru;
projednání změny hospodaření s odpady, čipování popelnic, polozapuštěné nádoby na tříděný odpad.
Dalším bodem bude podpora sportovních a kulturních aktivit v obci, realizace revitalizace stromů v
části Šternberk, příprava vyčištění rybníku Hrádek a konečným bodem jednání je diskuse. Věřím, že
mluvím za všechny zastupitele, když uvedu, že se těším na kultivovanou, věcnou a konstruktivní
diskuzi. 
Těším se na viděnou.

P.T.

POPLATKY 2023
Poplatek ze psů platí držitel psa. Jeden pes
za 100 Kč, druhý a další pes 150 Kč. 
Poplatek za komunální odpad bude zveřejněn po
schválení zastupitelstvem 15. 12. 
Vývoz komunálního odpadu bude probíhat dle
následujícího programu (vždy se odvíjí od počtu
osob trvale přihlášených v nemovitosti; svozová
nádoba je o 120 l):
1 osoba - bílá známka, 2 osoby - žlutá známka, 
3 osoby - zelená známka, 4 osoby - červená
známka, 5 osob - 2 nádoby - žlutá a zelená
známka, 6 osob - 2 nádoby - červená a žlutá
známka, 7 a více osob - 2 nádoby - 2krát červená
známka. A v případě vlastníků domů 
a bytů, ve kterých nemá žádná osoba trvalý pobyt
- 8 jednorázových svozů za rok. 
Od poplatků za svozy odpadů je osvobozena
osoba mladší 3 let, včetně roku dosažení věku 
3 let v příslušném kalendářní roce. 
BÍLÁ ZNÁMKA – měsíční svoz první středu v měsíci
v lichý týden – 12 svozů.
ŽLUTÁ ZNÁMKA - svoz po celý rok sudý týden 
– 26 svozů.
ZELENÁ ZNÁMKA – svoz říjen – duben každý
týden, květen-září každý sudý týden – 39 svozů.
ČERVENÁ ZNÁMKA – svoz po celý rok každý týden
– 52 svozů.
Známky pro svozy odpadů z roku 2022 platí 
do 31. 1. 2023. AVE Kladno s. r. o. upozorňuje, že
na popelnicích budou pouze platné známky, staré
známky musí být odstraněny. 
V opačné případě nebudou prováděny svozy
takových nádob. 
Poplatek ze psů a poplatek za komunální odpad se
platí na Obecním úřadě v Ledcích 
od 16. 1. 2023 do 31. 1. 2023 o úřední hodiny, 
v této době probíhá i předávání známek na svozy
odpadů. 
Možnost zaplatit poplatky bankovním převodem
na účet obce 6928141/0100 – platba za odpad
variabilní symbol 134500 č. popisné (např.
134500299), platba ze psů variabilní symbol
134100 č. popisné (např. 134100299) 
od 9. 1. 2023.

I.B.

RYBÁŘSKÝ KROUŽEK
I v příštím roce bude pokračovat Rybářský kroužek pod záštitou
OÚ Ledce. O veškerých podrobnostech Vás budu informovat
začátkem nového roku na nástěnkách v obci. Petrův zdar! 

Martin Burant
PŘEDNÁŠKA V MUZEU V PROSINCI
V sobotu 17. prosince od 15 hodin zveme do
přednáškového sálu ledeckého muzea na přednášku s
názvem Rozjímání při fotografiích s ledeckými předky. 

J.Š.
MÁM KAMERU NA SVÉM DOMĚ, MOHU MONITOROVAT I
VEŘEJNÉ PROSTRANSTVÍ?
Kdy a za jakých podmínek mohu monitorovat i veřejný prostor před
svým domem, abych nejednal v rozporu se zákony? Tak o tom
jsme informovali na obecním webu, podívejte se. Setkali jsme se v
Ledcích totiž s případy, kdy soukromé kamery snímají veřejný
prostor, což je zásahem do soukromí ostatních.

P.T.

PŘEDNÁŠKA V MUZEU V LEDNU
V sobotu 18. ledna od 15 hodin zveme na přednášku s
názvem Muzejní sbírka pohlednic Ledec a Šternberka.
Pakliže budete mít některé z pohlednic k doplnění
našeho fondu, rádi přijmeme nebo si s vaším
dovolením uděláme kopii, aby naše sbírka byla zase o
jeden kousek skládačky plnější. 

J.Š.

V LEDCÍCH MÁME HODNÉ DĚTI. LETOS ZŮSTAL ČERTŮV
PYTEL PRÁZDNÝ. MIKULÁŠOVĚ PARTĚ DĚKUJEME!


